
Britský analytik: Západ uznáva porážku
Ukrajiny, ale je v panike a nevie, čo ďalej
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SVĚT / UKRAJINA: Za posledných pár týždňov Západ nielenže prišiel na to, že Ukrajina
nemôže vyhrať, ale dostal sa aj do stavu paniky a nevedia, čo teraz robiť.

Upozornil na to britský analytik Alexander Mercouris v rozhovore s Dannym Haiphongom.

Podľa neho také šialené nápady ako údery hlboko do Ruska či vyslanie západných vojakov na
Ukrajinu svedčia o zúfalstve Západu.

Zúfalé ťahy sú reakciou na to, čo sa deje na bojisku. A toto, zdá sa, je hlavná vec, ktorú
treba pochopiť. Spomeňme si na rovnaké obdobie minulého roka: bolo tam veľa
optimizmu, Ukrajinci sa chystajú spustiť svoju veľkú ofenzívu v lete 2023. Celkovo sa
očakávalo, že aj keď Rusi nebudú úplne porazení, stále budú aspoň do určitej miery
porazení. Rusi mali ustúpiť a my sme predpokladali a dúfali, že tento rok už Západ bude
diktovať svoje podmienky.

Stalo sa niečo úplne iné. Ukrajinská ofenzíva vlastne úplne zlyhala. A trvám na tom: Rusi ich porazili.
Existuje určitá neochota prijať skutočnosť, že ofenzíva nielenže zlyhala sama osebe, ale bola aj
porazení. Rusi ju zastavili, v zárodku odrezali. Ukrajinci utrpeli obrovské straty a technika, ktorú
Západ dodal Ukrajine, bola zničená. A keď sa to stalo, začali sa upokojovať a hovorili: „Pozrite, teraz
bude patová situácia“. Žiadna patová situácia však nenastala.

A v určitom momente posledných týždňov, a možno niekedy v januári, konečne došlo k poznaniu:
Rusi túto vojnu vyhrajú. Prevyšujú Západ v delostreleckých nábojoch, bezpilotných lietadlách,
tankoch, v každom mysliteľnom zbraňovom systéme, ktorý pôsobí na Ukrajine, a naše F-16 nebudú
mať na bojisku žiadnu hodnotu – prídu príliš neskoro, bude ich príliš málo a Rusi ich budú
zostreľovať. Navyše prišlo pochopenie, že rakety protivzdušnej obrany, ktoré Ukrajina má,
dochádzajú a nie je ich čím nahradiť.

A ako som povedal, zrazu v januári sme všetko pochopili. A myslím, že to, čo ďalej
prispelo k prijatiu situácie a uvedomeniu si, že všetko sa stane oveľa skôr, ako sme sa
obávali a očakávali, bol v polovici februára pád Avdejevky — najsilnejšie opevnenej
pozície, ktorú Ukrajinci pozdĺž celej frontovej línie mali.

Odvtedy prešlo niekoľko týždňov, počas ktorých sa ľudia ponáhľali a premýšľali, čo majú robiť: niekto
hovoril o dodávke nemeckých rakiet „Taurus“ na Ukrajinu, niekto hovoril o údere na Krymský most
alebo hlboko do Ruska, vraj by to malo vystrašiť Putina a prinútiť ho, aby sa Rusi dohodli… Niekto
prišiel s ešte zúfalejšími nápadmi: napríklad Macron, ktorý začal rozprávať o vyslaní francúzskych
jednotiek na Ukrajinu bojovať proti Rusom.

Celkovo si myslím, že za posledné dva týždne si Západ zrazu uvedomil, že nič z toho
nepomôže. Rakety „Taurus“ na tom nič nezmenia. F-16 nepomôžu. Zavlečenie vojsk na
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Ukrajinu dopadne katastrofou – Rusi ich zničia a európska verejnosť to neprijme. A
Spojené štáty nie sú pripravené začať tretiu svetovú vojnu kvôli Ukrajine. Takže zrazu v
celej Európe, ako aj v Spojených štátoch, bolo všeobecné povedomie, že Ukrajina ide
dole a nič sa nedá urobiť, aby sa vývoj zmenil.

Teraz už aj ľudia ako Ian Martin začínajú rozprávať o scenároch, podľa ktorých Kyjev v júli padne.
Začínajú hádzať vinu jeden na druhého: teraz sú obviňovaní republikáni, pretože nikdy neschválili
alokáciu 61 miliárd dolárov – boli o tom články vo „Financial Times“, ktoré hovorili o „zrade
Ukrajiny“ a podobne. Dnes teda vidíme vzájomné výčitky a pokusy zvaliť vinu na niekoho iného.
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